

周志伟



中国社会科学院拉丁美洲研究所副研究员，巴西研究中心秘书长。中国社会科学院研究生院国际政治博士学位（2006-2009），湖北大学拉丁美洲史硕士学位（1999-2002），湖南师范大学历史学学士（1995-1999）。

2007年9月至2008年7月，受中国留学基金委全额资助，曾在巴西圣保罗大学国际关系研究所进行为期10个月的留学访问。最近几年，多次参加国内外有关“金砖国家”的学术研讨会，如2010年和2011年分别在巴西利亚和北京举行的“金砖国家智库峰会，以及2011年在北京召开的“中拉智库峰会”。在美国福特基金会的资助下，将再次赴巴西进行为期一年的留学访问，研究课题为“巴西的自然资源管理体制”。

主要研究领域为巴西对外政策及国际战略、中巴关系和拉美地区一体化，并已发表了数十篇学术论文。目前正在开展的研究项目为“巴西的崛起与世界格局”（国家社科基金青年项目），该书即将出版。其他主要学术文章包括：《“向南看”与“向外看”：美拉关系的新局面》、《巴西2010年大选及其政策走向》、《巴西石油公司国际化及其发展战略》、《卢拉政府的地区战略》、《金砖国家应突出包容性》、《从棉花“暗战”看巴西在WTO中的参与经验》、《巴西的战略地位及中巴关系》、《巴西大国地位及其内部制约因素》，等等。

Resume (Zhou Zhiwei)

Prof. Zhou Zhiwei, associate research fellow of the Department of International Relations of the Institute of Latin American Studies(ILAS), Chinese Academy of Social Sciences(CASS), general secretary of the Center for Brazilian Studies of ILAS. Ph.D on International Politics at the Graduate School of CASS (2006-2009), master's degree on the History of Latin America in Hubei University (1999-2002), Bachelor's degree on History in Hunan Normal University (1995-1999). Financed by the China Scholarship Council, Prof. Zhou stayed Institute of International Relations, Sao Paulo University of Brazil for 10 months (September 2007-July 2008) as a visiting professor. In recent years, participated some important international seminars on BRICS, such as the Summit of Think Tanks of BRICS in Brasilia in 2010 and in Beijing in 2011, the Summit of Think Tanks between China and Latin America in 2011, etc. Being financed by the Ford Foundation, he will go to Brazil to do his research (Management of Natural Resources in Brazil) for one more year (2012-2013).

Focusing his research on Brazil's foreign policy and international strategy, Sino-Brazilian relations and the integration of Latin America, Prof. Zhou has published a series of academic articles. The on-going research plan (financed by the National Social and Scientific Fund of China) is titled *Brazil Rising and World order*, which is to be published in coming months. Others principal academic papers include: *Looking South and Looking Outside: New Situations of the Relationship USA-Latin America*; *The Election 2010 of Brazil and It's Policy Perspectives*; *The Internationalization of Petrobras and It's Development Strategy*; *The Regional Strategy of Lula's Government*; *BRICS Should Focus on Inclusive Development*; *The Cotton Dispute: Experiences of Brazil in the WTO*; *Brazil's Strategic Position and Sino-Brazilian Relations*; *Brazil's Regional Power Position and Its Internal Constraints*, etc.